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BRMG-0012.84.2018.KR-I 

PROTOKÓŁ NR  45-7/2018 
z  posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się 29 sierpnia  2018 r. w  sali  007  
 Nowy  Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

 
 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o godz. 15:30 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

Lista obecności  innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w  posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu), czyli  było 
quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji.  

Posiedzeniu  przewodniczył  Radny Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska, który powitał wszystkich obecnych, przedstawił  
porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, do którego nie 
wniesiono  uwag i przyjęto  jednogłośnie, 6 głosami za.   
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie  Protokołu  Nr 44-6/2018  Komisji  Rewizyjnej  z  posiedzenia  w  dniu 

27 czerwca 2018r.  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie 
upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postepowania w 
celu wyboru firmy audytorskiej do badania sprawozdania finansowego Gminy 
Miasta Gdańska – druk nr 1731. 

 
3. Rozpatrzenie  skargi  Pani XY*  zawartej w piśmie z dnia 6.06.2018r. na MOPR  

(RPW/202378/2018). 
 
4. Rozpatrzenie skargi Pana XY* z dnia 16.05.2018r. na działania Prezydenta Miasta 

Gdańska przesłanej do Rady Miasta  Gdańska pismem  Izby Administracji Skarbowej 
w Gdańsku z dnia 8.06.2018r.  (RPW 203875/2018). 

 
5. Rozpatrzenie skargi Pani XY*  z13.06.2018r. na  działania urzędników Miasta Gdańska, 

przesłanej do Rady Miasta Gdańska pismem  Wojewody Pomorskiego z dnia 
19.06.2018r.( RPW 215176/2018) 

 
6. Rozpatrzenie pisma pana XY* z dnia 6.08.2018r. dotyczące  skargi na Prezydenta 

Miasta Gdańska   z dnia 12.01.2017r.  
 
7. Zapoznanie się i omówienie bieżącej korespondencji.        
 
8. Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 
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PUNKT 1 
Przyjęcie  Protokołu  Nr 44-6/2018  Komisji  Rewizyjnej  z  posiedzenia  w  dniu 27 
czerwca 2018r.  

 
Radny Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Otrzymaliście  Państwo  protokół  z  posiedzenia Komisji  Rewizyjnej RMG  - Protokół  Nr 44-
6/2018  z dnia 27 czerwca 2018r. Czy są  uwagi do tego protokołu?. Nie widzę. Kto jest 
zaprzyjęciem w/w protokołu w  przedłożonym brzmieniu? 
Za 6 głosów (jednogłośnie)- protokół został przyjęty.  
 
 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postepowania w celu wyboru firmy 
audytorskiej do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska – druk nr 
1731. 
 
Sprawa: BRMG.0006.288.2018 oryginał projektu uchwały znajduje się w dokumentach   
sierpniowej sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
Przedmiotowy projekt uchwały omówiła Pani Emilia Kosińska – zastępca Skarbnika Miasta 
Gdańska. Powiedziała między innymi: 
Rozporządzenie Ministra Finansów w sprawie bankowości zmieniło się  w ubiegłym roku i po 
raz pierwszy  za 2018 niezbędna jest informacja dodatkowa. Czyli oprócz bilansu, rachunku 
zysku i strat, zmian funduszu, obligatoryjny jest dodatkowy załącznik, który po raz pierwszy 
za ten rok będziemy sporządzać a biegli  będą zobowiązani go zweryfikować. Wcześniej te 
dane były wykazywane w różnych informacjach uzupełniających. Teraz jest specjalny 
załącznik i jesteśmy zmuszeni go sporządzić.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  
Bardzo dziękuję. Czy ze strony  radnych  są jakieś pytania? Nie widzę. W związku z  tym 
przystępujemy do głosowania i wnoszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1731. 
 
Ustalenia  - opinia 
Komisja jednogłośnie – 6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1731 zmieniająca uchwałę w sprawie upoważnienia Prezydenta 
Miasta Gdańska do przeprowadzenia postepowania w celu wyboru firmy audytorskiej 
do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska – Opinia Nr 45-7/10-
111/208.1 
 
 

PUNKT  3 
Rozpatrzenie  skargi  Pani XY*   zawartej w piśmie z dnia 6.06.2018r. na MOPR  
(RPW/202378/2018). 

 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Otrzymaliśmy w tej sprawie obszerną informację. Poproszę o zabranie głosu przez Panią 
Dyrektor. 
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Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
O przedstawienie szczegółów prosiłabym przedstawicieli MOPR-u, ale prosiłabym Komisję o 
utajnienie tej części posiedzenia ze względu na to, że  materiały, które musimy Państwu 
przedstawić dotyczą dzieci i opisania sytuacji rodzinnej. 
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Rozumiem. Na sali są obecni tylko urzędnicy Urzędu Miejskiego i Komisja. W związku z tym 
wyłączmy urządzenie nagrywające. Komisja nie zgłosiła  uwag i do powyższego przychyliła 
się jednomyślnie. 
 
Przebieg  dyskusji w tym punkcie nie został nagrany oraz nie sporządzono  protokołu z 
przebiegu dyskusji, w której udział brali wszyscy członkowie Komisji obecni na posiedzeniu  
a  wyjaśnień udzielali: Panie Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego, Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
w Gdańsku oraz Pani Agnieszka Wróbel -  zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie. 
  
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji poprosił o włączenie urządzenia 
nagrywającego.  
Dziękujemy za wyjaśnienia. Czy ze strony Komisji są ewentualnie jakieś wnioski? Nie widzę. 
W związku z tym ja sformułuje wniosek o uznanie skargi za bezzasadną z uzasadnieniem, 
które przyjęliśmy w sposób niejawny, które będzie zaprezentowane w projekcie uchwały i  
przedłożenie stosownego projektu uchwały Radzie Miasta Gdańska.  
Kto jest za tak sformułowanym wnioskiem? Za 6 głosów, jednogłośnie. 
Dziękuję.  
 

PUNKT 4 
Rozpatrzenie skargi Pana XY*  z dnia 16.05.2018r. na działania Prezydenta Miasta 
Gdańska przesłanej do Rady Miasta Gdańska pismem Izby Administracji Skarbowej w 
Gdańsku z dnia 8.06.2018r.  (RPW 203875/2018). 
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Skarga ta również została nam przekazana przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze. Więc 
do wielu instytucji została ona skierowana i wróciła do Rady Miasta Gdańska, jako 
kompetentnego organu do jej rozpatrzenia.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Pan XY* faktycznie jest współwłaścicielem tej nieruchomości  (*…….). My jako organ 
podatkowy, do tej pory wysyłaliśmy decyzje wyłącznie do  Pana XY*. Jest solidarna  
odpowiedzialność. Zobowiązanie to wynosi 50 zł. Pan XY* odebrał decyzję za ten i poprzedni 
rok, za lata poprzednie. Czasami było doręczenie zastępcze. Były upomnienia, których nie 
odbiera. Dochodziło do egzekucji, szczególnie podniósł on rok 2015. Decyzja była wysłana 
do jednego zobowiązanego do zapłaty. Takich decyzji podatkowych wysyłamy rocznie  150 
tysięcy.  Jeżeli mielibyśmy wysyłać  je do wszystkich współwłaścicieli najbliższej rodziny, to 
byłoby ich co najmniej 300 tysięcy złotych i  generowałoby to  ogromne koszty, co jest 
bezzasadne przy tak niskich opłatach podatkowych. 
Podnoszony aspekt, że nie został poinformowany, jest bezzasadny. Nie możemy wysyłać 
decyzji emailami. Decyzja musi być doręczona pisemnie listem za zwrotnym  
potwierdzeniem odbioru. Tych formalności nie przeskoczymy. Z panem XY*  korespondujemy 
emailami i różnymi innymi formami korespondencji od dawna. Wyjaśniamy mu, że adres 
zamieszkania, który nam wskazał jest niewłaściwy do doręczenia korespondencji i prosimy, 
aby nam podał inny  adres, który umożliwiłby szybsze otrzymanie tej korespondencji i  na 
pewno na czas. Czynności podejmowane, czy to przez organ egzekucyjny, czy  podatkowy, 
to gdy  np. mamy termin płatności 15 marca i zobowiązanie poniżej stu złotych, to te 
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czynności nie są podejmowane  następnego dnia, tylko jeszcze  trochę czekamy, że ta 
należność wpłynie.  
Uważamy, że z naszej strony wszystkie procedury są prawidłowe – dostarczyliśmy 
dokumenty, które potwierdzają, że   wszystkie zwrotne potwierdzenia są. W większości były 
odbierane, a  pan XY* tak i tak nie uiszczał zobowiązań podatkowych. 
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Spójrzmy na to w ten sposób. Jeżeli jest współwłasność jakieś nieruchomości, to wysyłacie   
jednej osobie? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tam, gdzie współwłaścicielami są obce osoby, to decyzje wysyłamy  do wszystkich 
współwłaścicieli. Ale, jeżeli to jest najbliższa rodzina, to wysyłamy do jednego podatnika. 
Jeżeli jest to najbliższa rodzina, to uważamy, że  czują się  oni do zapłacenia tego podatku. 
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Skarżący w swojej skardze  napisał, że „nie jest jedynym właścicielem nieruchomości a 
solidarność  zobowiązań została już zniesiona”. 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Z naszego wyjaśnienia wynika, że solidarność nie polega na tym, że każdy musi dostać. Jeden 
może zapłacić za wszystkich i on wcale nie musi wiedzieć, że jego mama nie dostała tej 
decyzji. Niemniej są takie sytuacje rodzinne, na  które nie mamy wpływu. 
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
W wyjaśnieniu, Prezydent pisze, że jeżeli nieruchomość lub obiekt budowalny stanowi 
współwłasność lub znajduje się w posiadaniu dwóch lub więcej podmiotów to obowiązek 
podatkowy ciąży solidarnie na wszystkich współwłaścicielach. Wobec powyższego skarga tya 
jest bezzasadna. 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak.  
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
W drugiej części skarżący skarży się na czynności egzekucyjne.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Również wyjaśniliśmy, że te dwa rachunki są. Jeden jest do  płacenia dobrowolnie podatku, 
a jeden do egzekucji  - skarżący podnosi, że dostaje dwa rachunki  odstaje i się sam w tym 
gubi.  
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Która część wyjaśnienia pisemnego byłaby  na uzasadnienie bezzasadności tej skargi.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Zgodnie z obowiązującym porządkiem prawnym i przepisami prawa wszystkie procedury 
zostały dochowane.   
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Wątki zawarte w skardze Komisja musi rozpatrzyć i przygotować dla Rady Miasta. Są one 
wyjaśnione w piśmie Prezydenta. 
Czy są jakieś wnioski ze strony członków Komisji?  
 

Radny Wojciech Stybor – wiceprzewodniczący Komisji 
Wnioskuję o uznanie skargi Pana XY* za bezzasadną.   
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Kto jest za tak sformułowanym wnioskiem?  
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Za 6 głosów, jednogłośnie. 
W wyniku  powyższego głosowania Komisja uznała  skargę Pana XY*  za bezzasadną.  
 

PUNKT 5 
Rozpatrzenie skargi Pani XY*  z 13.06.2018r. na  działania urzędników Miasta Gdańska, 
przesłanej do Rady Miasta Gdańska pismem  Wojewody Pomorskiego z dnia 19.06.2018r.( 
RPW 215176/2018) 
 
Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej- omówił 
sytuację, zgodnie z wyjaśnieniem Prezydenta Miasta Gdańska z dnia   zawartego w piśmie 
20.07.2018r. 
Powiedział między innymi, że w lutym 2017r. przedstawiono skarżącej  dwie możliwości: 
pozostania w dotychczasowym lokalu  lub przejścia do lokalu socjalnego dopasowanego do 
możliwości Pani XY* i rozłożenia  zaległości na raty, na co pani XY* zgodziła  się a  następnego 
wycofała się.  Zarządzenie Prezydenta z maja 2017r. odroczona na  okres pięciu miesięcy 
zaległość za lokal przy ul. Stefana Jaracza. Eksmisja do nowego lokalu socjalnego miała 
miejsce  25.10.2017r. 
Już po zrealizowaniu wyroku eksmisyjnego skarżąca była na interwencji u Zastępcy 
Prezydenta. Kwestionowała  zgrzybienie tego lokalu. Przeprowadziliśmy wizję tego lokalu w 
lutym br., która nie potwierdziła  tych zastrzeżeń. Następnie  w kwietniu br. skarżąca była 
na interwencji u Prezydenta  Adamowicza, kwestionując również zagrzybienie. Ponownie 
udaliśmy się do tego lokalu ponownie z pracownikiem MOPR-u, administratorem i  również 
nie potwierdzono zarzutów, co do stanu technicznego tego lokalu.  
  
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Sytuacja skarżącej jest bardzo trudna. Z Państwa pisma wynika, że ogłosiła upadłość 
konsumencką, ale ponieważ nie ujawniła swoich zobowiązań, to nie wywołuje to skutków 
prawnych. W związku z  tym nadal ma zobowiązania i wszystkie dotyczą  Gminy Miasta 
Gdańska. 
 

Pani Lidia Żuchowska – kierownik Działu Windykacji Nieruchomości Gdańskie 
Wszystkie dotyczące lokalu przy ulicy Jaracza. Na lokalu przy ulicy Zygmunta Augusta  
skarżąca nie ma zadłużenia. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że skoro przyznano tej Pani lokal socjalny, to jej możliwości finansowe są 
ograniczone, żeby spłacić to zadłużenie. 
 

Pani Lidia Żuchowska – kierownik Działu Windykacji Nieruchomości Gdańskie 
Tak. 
Przedmiotem skargi jest to, że  eksmisja odbyła się nielegalnie, bezprawnie. Skarżąca, w 
grudniu 2017 roku, po eksmisji przeprowadzonej przez komornika w październiku,  złożyła 
wniosek do sądu o nadanie klauzuli wykonalności temu wyrokowi za bezprawny. Jesteśmy w 
posiadaniu – postanowienie sądu z 12 czerwca 2018r. który oddala zażalenie Pani XY*  z 
szerokim uzasadnieniem.  
 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
W piśmie mamy chronologicznie wymienione  działania, które zostały podjęte, i rzeczywiście 
nie płacenie  tyle czasu powinno spowodować  właśnie takie działania. Ze względu na status 
skarżącej przyznano jej lokal socjalny na przyzwoitym poziomie, co uwidaczniają 
prezentowane  tutaj zdjęcia. 
 

Pani Lidia Żuchowska – kierownik Działu Windykacji Nieruchomości Gdańskie 
W mieszkaniu na ul. Jaracza była jeszcze część wspólna. Polityka miasta obecnie jest taka, 
że nie dokwaterowuje się do części wspólnej . 
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Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Po tych wszystkich wyjaśnieniach jest  dla mnie wszystko jasne. W związku z tym wnoszę o 
uznanie skargi za bezzasadne i przygotowanie stosownego projektu uchwały w tej sprawie. 
Kto z Państwa radnych jest za tak sformułowanym wnioskiem? 
Za -  5 głosów, jednogłośnie. Komisja uznała  skargę za bezzasadna. 
 
 

PUNKT  6 
Rozpatrzenie pisma pana XY*  z dnia 6.08.2018r. dotyczące skargi na Prezydenta Miasta 
Gdańska  z dnia 12.01.2017r.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Jest przygotowany  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Prezydenta 
Miasta Gdańska – skargę złożył Pan XY* . Skargę tą Komisja już  rozpatrywała. Pan XY*  pisze, że 
nie otrzymał jeszcze odpowiedzi  do tej skargi.  
Przewodniczący odczytał treść procedowanego projektu uchwały i uzasadnienie, co zawarte  jest 
w załączniku nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Komisja jednogłośnie – 4 głosami za – przyjęła projekt uchwały  zawarty w załączniku nr 4 do 
niniejszego protokołu i skieruje go pod obrady najbliższej sesji Rady. 
 
 

PUNKT  7 
Zapoznanie się i omówienie bieżącej korespondencji.        
 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Do wiadomości Komisji wpłynęły dwa pisma: 
- odpowiedź Prezydenta Miasta Gdańska  z dnia 13.07.2018r. dotyczące Dyrektora S.P. Nr 9 
w Gdańsku – pismo a/a 
- Departamentu Postępowań Kontrolnych CBA – pismo z dnia 21.06.2018r. kierowane do 
Dyrektora Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień – pismo a/a. 
 
 

PUNKT  8 
Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 

 
Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji powiedział między innymi: 
Na poprzednim  posiedzeniu zobowiązałem się, że zapoznam się z materiałami Rady Dzielnicy 
Matarnia. Spowodowane jest to wnioskiem radnej dzielnicy Matarnia o przeprowadzenie 
kontroli w tejże jednostce pomocniczej.  
Przeanalizowałem materiały, które są spływają  RD Matarnia i są w siedzibie Rady Miasta 
Gdańska. Jednostka pomocnicza ma służyć pomocą Radzie Miasta Gdańsk. Sprawdziłem 
wszystkie finansowe uchwały, które były weryfikowane przez urzędników. Nie ma uchybień, 
uwag. Wydatki z punktu widzenia gospodarności były uzasadnione w sensie formalno – 
prawnym takiej gospodarności. My daliśmy jednostce pomocniczej pewną autonomię.   
Stwierdzam, że po posiedzeniu Rady Dzielnicy  do Biura Rady spływają dokumenty. Jeżeli 
członkowie mają złe relacje, nie mogą uzyskać jakiegoś pisma, to w Biurze Rady Miasta 
Gdańska w ramach dostępu do informacji publicznej  można taką informacje otrzymać, jak 
również można mieć wgląd od dokumentów.  
W związku z tym, jak skontaktują się ze mną Panie, które były na ostatnim posiedzeniu 
Komisji uzgodnimy, jakie jest ich w związku z tym stanowisko. Zapoznałem się z materiałem 
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i moim zdaniem jest to materiał do dyskusji. Jeśli z ich strony będą jakieś wnioski, to 
poproszę, aby wniosły je do Komisji. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono, w związku z czym przewodniczący Komisji  Kazimierz 
Koralewski  stwierdził wyczerpanie porządku  obrad  i zamknął posiedzenie. 
 
Posiedzenie zakończono – godz. 16:30. 
 
 
 
 
                                                                             Przewodniczący  
                                                                      Komisji Rewizyjnej RMG 
 
                                                                       /-/  Kazimierz Koralewski  
Protokół sporządziła: 
 
/-/ Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  

 
 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 10.05.2018r. . o ochronie danych 
osobowych:  Dz.U.  z 2018r. poz. 1000, 1669..  
 
".............."  - ochrona danych osobowych: Dz.U.  z 2018r.poz. 1000, 1669..  
 
 
 


